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Kontynuujemy ubiegłoroczny cykl materiałów, w których prezentujemy budżety
poszczególnych gmin. Dzisiaj budżet Wisły.

Po stronie dochodów zaplanowano w Wiśle nieco ponad 39,6 miliona zł. Wydatki w 2016 roku będą większe i
wyniosą blisko 44 miliony zł. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w
kwocie 4.2 mln. złotych. Tomasz Bujok, burmistrz Wisły ocenia, że nie jest źle, jeśli chodzi o deficyt. Planujemy
wypuszczenie obligacji, ale mamy oszczędności z ubiegłego roku, podobnie mamy większe dochody niż
zakładaliśmy – wyjaśnia. Jak dodaje, wszystko będzie jeszcze bilansowane i w styczniu pojawią się pewne korekty
budżetu.

Po stronie dochodów najwyższy punkt to dochody od osób prawnych i fizycznych 23,5 miliona zł. Ale, jak zaznacza
burmistrz, w tym roku o sto tysięcy (do 800 tys. zł) wzrósł plan wpływów z opłaty miejscowej. To jak mówi Bujok,
gestorzy obiektów są za tym, aby miasto dalej taką opłatę pobierało. Za to muszę im podziękować, dzięki ich
postawie, zwiększył się też wpływy do budżetu. Opłatę możemy pobierać, mamy do tego podstawę
prawną. Nie oznacza to jednak, że ograniczamy działania związane z niską emisją. - deklaruje burmistrz.

Pisaliśmy: Smog kontra opłata klimatyczna

Największą pozycją, jeśli chodzi o wydatki, to oczywiście oświata i wychowanie – ponad 12 milionów złotych. Cięcia
czy ograniczenia robimy tylko tam, gdzie jest to możliwe. Nie chcemy, aby odbijało się to na poziomie
nauki naszej młodzieży i komforcie pracy. Optymalizujemy koszty poprzez połączenie jednostek.
Wielkiego pola manewru jednak nie mamy – ocenia burmistrz.

Kolejne spore wydatki to administracja publiczna 7,1 miliona i pomoc społeczna, na którą w budżecie zapisano 5,4
miliona zł. To też nasza rola, tak wynika z ustaw. Przyglądamy się temu, aby ta nasza pomoc była jak
najbardziej celowa i trafiała do tych, którzy jej potrzebują. - mówi burmistrz.

Łącznie wydatki majątkowe gminy Wisła zamykają się w roku 2016 kwotą niespełna siedmiu milionów. Na co
zostaną pieniądze przeznaczone?

Jak deklaruje burmistrz, chce podtrzymać współpracę z powiatem, jeśli chodzi o remonty dróg. Mowa m.in. o
dokończeniu remontu ulicy w Dziechcince. Miasto chce również przejąć od powiatu ulicę Dworcową, ta jednak ma
zostać wpierw wyremontowana. Dokończona ma zostać również ulica Spacerowa oraz Na Groń. Na ten cel
zarezerwowano 300 tys. zł. Gmina wystąpiła do wojewody o wsparcie remontu tych dróg, jeśli się to nie uda, będzie
prowadziła prace z własnych środków.

Milion złotych zaplanowano w budżecie na termomodernizację budynków użyteczności publicznej. Chodzi m.in. o
szkołę muzyczną, miejski zespół ekonomiczno – administracyjny szkół oraz strażnicę w Jaworniku. Na te obiekty już
są gotowe opracowania techniczne. Mają ruszyć również prace projektowe nad termomodernizacją dworca PKP.

500 tys zł zarezerwowano na uruchomienie projektu, wspierającego mieszkańców w zastosowaniu odnawialnych
źródeł energii w gospodarstwach. Chodzi o wymianę kotłów, montaż pomp ciepła czy paneli słonecznych –
wyjaśnia Tomasz Bujok. Te działania mają być również wsparte środkami zewnętrznymi.
400 tys. zł zarezerwowano na budowę boiska wielofunkcyjnego w Czarnem. Rok temu udało się wybudować
duże boisko w Malince, w tym roku będzie następne, chcemy wystąpić również do urzędu
marszałkowskiego o wsparcie tego zadania – dodaje burmistrz Wisły.

http://wiadomosci.ox.pl/wiadomosc,32064,smog-kontra-oplata-klimatyczna.html


W Wiśle ma powstać również kompleks edukacyjno – ekologiczny poświęcony ochronie głuszca i pstrąga jako
gatunków chronionych występujących na obszarze gminy. Jest to kolejna inwestycja, która będzie
zagospodarowywała teren rekreacyjny na Jonidle. W zamysłach jest również rewitalizacja oczka wodnego i terenu
zielonego przy tym kompleksie.

W planie wydatków budżetowych ujęto m.in. modernizację oświetlenia ulicznego – 500 tys. zł. Modernizację
urządzeń kanalizacyjnych i oczyszczalni – 350 tys. zł. 600 tys zł. wydatkowane będzie na rozbudowę sieci
wodociągowej i kanalizacji sanitarnej (m.in. na ulicach Towarowej, Kasztanowej, Kopydło) 40 tys. przeznaczono na
doposażenie placów zabaw.

Sto tysięcy złotych zarezerwowano na dokumentację techniczną kompleksu basenów odkrytych. Więcej w tym
temacie pisaliśmy: Remont basenu jeszcze w 2016?
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